
 

 

 

 

  VRAGEN 

 

door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 42 van het Reglement van 

Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 

 

2013 – Nr. 11. 

 

VRAGEN van de PvdA van de heer W. Moes en mevrouw C.E. Bloemhoff 

betreffende politiecapaciteit, wijkagenten en politiebureaus in Noord-Nederland. 

(Binnengekomen: 8 februari 2013) 

 

Het college beantwoordt de vragen als volgt: 

 

Groningen, 11 maart 2013. 

 

1. Klopt de berichtgeving over de uitbreiding van de politiecapaciteit in het 

Noorden? Zijn er in dit verband nog andere relevante ontwikkelingen? Zo ja, 

welke? 

 

Ja, er komt meer politiecapaciteit in Noord-Nederland en er zijn relevante 

ontwikkelingen. 

Door de vorming van de Nationale Politie is er veel in beweging. Ik verwijs u voor 

meer achtergrondinformatie naar de bijgevoegde informatiefolder over de inrichting 

van de Nationale Politie en de regionale eenheid Noord-Nederland. De politie wil 

bijvoorbeeld dat er meer eenheid komt in functies. Van de bijna 250 bestaande 

verschillende functiebeschrijvingen zal er teruggegaan worden naar ca. 50 

functiebeschrijvingen. Daardoor komen de namen van bepaalde functies te vervallen. 

De buurt- en jeugdagenten worden nu bijvoorbeeld wijkagenten genoemd. Ook streeft 

de politie naar meer eenheid qua capaciteit bij de verschillende korpsonderdelen en 

wil de politie een kwaliteitsslag maken.  

Door de reorganisatie komt er meer politiecapaciteit in Noord-Nederland.  

De operationele formatie van de regio Noord-Nederland zal stijgen met 80,5 fte.  

Door de vorming van de Nationale Politie wordt er ook regionaal meer samengewerkt. 

Het aan u bij brief van 6 februari 2013, BD 13.3511173 toegezonden vastgestelde 

Regionaal Beleidsplan Veiligheid 2013-2014 Noord-Nederland geeft daar blijk van. 

 

2. Wat betekent de ontwikkeling van de groei in de politiecapaciteit in Noord-

Nederland specifiek voor de gemeente Groningen? 

 

Momenteel zijn er vijf basiseenheden (politieteams met bijbehorend grondgebied): 

Noord, Oost, Zuid, West en Centrum. De basiseenheid Zuid bedient ook de gemeente 

Haren.  

In de toekomst krijgt de gemeente Groningen drie robuuste eenheden: Noord, 

Centrum en Zuid. De robuuste eenheid Zuid delen wij wederom met de gemeente 

Haren.  

Ook voor de drie robuuste eenheden is recentelijk in het RPBO een voorstel voor de 

sterkteverdeling vastgesteld. Qua politiecapaciteit krijgt Groningen/Haren er 45,3 fte 
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bij. Er komen meer algemeen inzetbare medewerkers (+ 54,5) en minder wijkagenten 

(- 25). Het aantal thema-agenten blijft ongeveer gelijk, het aantal politiekundigen  

(+ 2,9) en het aantal Intake en Service medewerkers (+ 8,4) groeit. Politiekundigen 

zijn agenten die problemen in wijken analyseren, op de hoogte zijn van actuele 

(beleids-) ontwikkelingen, oplossingen voor veiligheidsvraagstukken bedenken en 

plannen van aanpak schrijven. Naast deze aantallen wordt er ook nog geschoven met 

een aantal ondersteunende functies. 

 

Voor verdere informatie en onderbouwing van de sterkteverdeling en voor informatie 

over de verschillende soorten politiemedewerkers verwijs ik u naar de bijgevoegde 

brief over de sterkte verdeling. Over deze brief wordt u gehoord. Naar aanleiding 

van de brief kunt u een reactie geven. Nadat alle gemeenteraden over de 

sterkteverdeling zijn gehoord zal de sterkteverdeling definitief worden 

vastgesteld. 

 

3. Welke opvattingen heeft de burgemeester over het belang van wijkagenten in 

relatie tot gebieds- en taakgebonden politiezorg en het vraagstuk van de 

capaciteitsverdeling en hoe verhoudt deze visie zich tot de landelijke norm van 

één wijkagent op 5000 inwoners? 

& 

 

4. Wat betekenen de ontwikkelingen in Noord-Nederland concreet voor de 

gemeente Groningen waar het gaat om taak- en gebiedsgebonden politiezorg, 

het aantal wijkagenten en de invulling van hun rollen en taken? 

 

Op basis van de landelijke norm van één wijkagent op 5000 inwoners heeft de regio 

Noord-Nederland een hoeveelheid wijkagenten toegewezen gekregen. Voor de 

verdeling van deze hoeveelheid is door een stuurgroep een verdeelinstrument 

ontwikkeld.  

 

Het RBPO kiest voor een toedeling waarbij 26 fte gemeenschappelijk wordt 

toegedeeld voor geprioriteerde thema’s (voetbal, minderheden en jeugd & gezin) en 

de resterende 317,5 fte aan de basisteams wordt toegedeeld naar rato van het aantal 

inwoners in het werkgebied (betekent 1 fte per 5400 inwoners). Het resultaat is een 

verdeling die vrijwel overeenkomt met een verdeling waarin het totale volume zou 

zijn verdeeld volgens een sleutel 1 op 5.000 inwoners. Zie hiervoor ook de 

bijgevoegde brief over de sterkteverdeling. 

 

In het district Groningen wordt de discussie over de hoeveelheid wijkagenten 

enigszins vertroebeld doordat er van oudsher een uitzonderlijk hoog aantal wijk-

agenten was. Deze wijkagenten werden gefinancierd door een deel van de benodigde 

capaciteit voor Intake en Service goedkoop extern in te vullen. Het contract met deze 

externe partij werd beëindigd om forse boventalligheid in het politiekorps in de 

periode 2010-2014 te overbruggen. Politiemedewerkers vulden de plekken in van de 

Intake en Service medewerkers. Aan deze constructie zou in 2014 een einde komen. 

Ook zonder de komst van de Nationale Politie hadden er in deze periode keuzes 

gemaakt moeten worden. 

  

De wijkagenten hebben een belangrijke rol in de wijk en vormen het aanspreekpunt 

voor vele instanties die in de wijken actief zijn. De politie, de wijk- en thema-agenten 
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in het bijzonder, zijn een belangrijke partner voor ons als gemeente in de aanpak van 

veiligheidsproblemen. 

Wijkagenten zitten in netwerken en zijn de ogen en oren op straat. Zij vervullen dus 

een belangrijke rol. De werkwijze van de wijkagent zal echter anders worden.  

De wijkagenten waren namelijk veel effectieve uren kwijt met het rijden van de 

"noodhulp". Zij hadden daarnaast ook nog andere werkzaamheden zoals deelname aan 

de mobiele eenheid en het arrestatie team. Hierdoor bleken de wijkagenten weinig 

uren over te houden om daadwerkelijk in de wijk aanwezig te zijn. Omdat de 

wijkagenten deelnemen aan allerlei overleggen en netwerken, waren ze minder 

zichtbaar als "blauw" op straat. Er wordt momenteel gekeken of politiekundigen een 

aantal taken kunnen overnemen van de wijkagenten. Ook komen er meer algemeen 

inzetbare medewerkers, die voornamelijk de noodhulp, handhaving openbare orde en 

opsporing voor hun rekening nemen. Door deze maatregelen zijn de wijkagenten 

effectief meer uren in de wijk aanwezig en ben ik van mening dat we in de stad een 

adequate hoeveelheid wijkagenten overhouden.  

 

5. Welke ideeën/plannen bestaan er over het aantal politiebureaus in de gemeente 

Groningen en de verdeling over de stad? Welk effect zal dit hebben op 

bereikbare politiezorg in de wijken? 

 

Op dit moment wordt er door de politie gewerkt aan een landelijk strategisch 

huisvestingsplan. De verwachting is dat de minister van Veiligheid en Justitie dit plan 

in het voorjaar zal voorleggen aan de regioburgemeesters. Er kan daarom nog niets 

gezegd worden over de concrete gevolgen voor de politiebureaus in de gemeente 

Groningen, dan wel in de regio Noord-Nederland. De minister heeft aangegeven dat 

er de komende twee jaar (tot 1 januari 2015) geen enkel bureau zal worden gesloten. 

Ik heb begrepen dat het bureau aan de Queridolaan, dat gevestigd is in een huurpand, 

na 2015 naar alle waarschijnlijkheid zal worden afgestoten.  

Ik heb er bij de politie op aangedrongen dat er ook na 2015 een locatie in Groningen-

Zuid is, waar de bewoners van dit gedeelte van de stad naar toe kunnen gaan om 

aangifte te doen of gesprekken te voeren met hun wijkagent.  

 

6. Wat betekent de cumulatie van ontwikkelingen in algemene zin voor de 

leefbaarheid en de openbare orde en veiligheidssituatie in de gemeente 

Groningen? 

& 

 

7. Wat gaan de inwoners van Groningen op de korte, middellange en langere 

termijn merken van deze ontwikkelingen?  

 

Met de komst van de Nationale Politie is het startsein gegeven om iedereen op 

dezelfde manier en zo goed en snel mogelijk van dienst te kunnen zijn. Burgers 

kunnen, afhankelijk van het soort misdrijf, zelf kiezen waar, wanneer en hoe ze 

aangifte willen doen: via internet, telefonisch, na afspraak op het politiebureau (3D) 

of op locatie. Een bezoek aan een politiebureau is in veelvoorkomende zaken niet 

altijd meer nodig. Via 0900-8844 krijgen burgers advies op maat. De politie gaat 

slachtoffers van zware misdrijven beter informeren over de stand van zaken in het 

onderzoek. Zo worden aangevers van high impact crimes binnen 14 dagen nadat ze 

aangifte hebben gedaan, teruggebeld door een deskundige die voldoende op de hoogte 

is van de zaak. De burger moet na de reorganisatie dus een verbetering bemerken.  
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Het is echter niet ondenkbaar dat gedurende de reorganisatie de kwaliteit en de service 

van de politiezorg eerst zal verminderen. Ik acht dat ongewenst en zal daarom een 

stevige vinger aan de pols houden en indien nodig, in mijn rol als regioburgemeester, 

de minister hierop ook aanspreken. 

 

8. Hoe beoordeelt de burgemeester deze concrete situatie, waar conflicterende 

belangen tussen de stad en rest van de politieregio Noord-Nederland kunnen 

spelen? Is dat in deze situatie het geval en verwacht hij nog met zichzelf te 

moeten bemiddelen? Waarom wel/niet? 

 

U heeft van mij over mijn verschillende rollen op 5 februari 2013 een brief, met 

kenmerk BD 13.3504890, ontvangen. Ook tijdens de informele bijeenkomst van uw 

raadscommissie Financiën en Veiligheid op dinsdag 26 februari hebben wij hierover 

gesproken. In het onderhavige geval is er geen conflict tussen de belangen van de stad 

en die van de regio. Er is bestuurlijke consensus over de sterkteverdeling binnen de 

regio. De belangen van de gemeente Groningen zijn naar mijn mening hierin goed 

meegenomen.  

 

9. Welke afspraken zijn er in regionaal verband gemaakt om belangenconflicten te 

voorkomen en/of op te lossen die zich kunnen voordoen bij de “dubbele pet” 

van de regioburgemeester nu en/of in de toekomst? 

 

Er zijn in regionaal verband noch op nationaal niveau hierover tot op heden afspraken 

gemaakt. Alle regioburgemeesters in het land hebben te maken met deze "dubbele 

pet". Vooralsnog heeft dit in het land nergens tot problemen geleid. Om alle belangen 

goed voor het voetlicht te krijgen maak ik gebruik van verschillende adviseurs voor 

mijn verschillende "petten".  

 


